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Geachte voorzitter, dames en heren, 

 

We leven in bijzondere tijden vanwege de Corona crisis.  

Er is verdriet, angst, boosheid. Hoe lang gaat dit nog duren? Verlies ik mijn baan? Neemt de 

overheid wel de juiste maatregelen en is er wel goed nagedacht over de gevolgen? 

Maar er is ook hoop, verbinding en vertrouwen. Omzien naar elkaar en alle mooie 

initiatieven van inwoners, bedrijven en verenigingen.  

Welke gevolgen deze crisis heeft voor onze meerjarenbegroting is niet duidelijk. Ook met die 

onzekerheid zullen we nog een tijd moeten leven. 

Gelukkig zijn er extra middelen uit de Septembercirculaire voor extra corona-kosten in 2021.  

 

De verwachting is dat door de coronapandemie het aantal mensen met 

schuldenproblematiek de komende jaren flink zal oplopen. Veelal zal het gaan om (jonge) 

mensen die eerder geen schulden hadden. Onze vraag was: Hoe bereidt de gemeente 

Leiderdorp zich voor op de verwachte toename van mensen die hulp bij schulden zoeken? 

Goed te horen dat de Stadsbank en Incluzio aan de voorbereidingen zijn begonnen, oa met 

een team voor jongeren en met communicatie. 

Ook heel goed dat Incluzio zorgt dat de activiteiten, vooral voor ouderen, door kunnen gaan 

binnen de huidige maatregelen. 

 

Graag willen we als CDA benadrukken dat er ondanks de maatregelen, er nog wel veel mag: 

je mag boodschappen doen voor je buurvrouw, en dan ook even binnenkomen; Groet elkaar 

op straat, stuur eens een kaartje naar iemand die alleen is.  

College, benadruk in de communicatie naar inwoners over de maatregelen, ook over de 

positiviteit van wat wel kan! En laten we in deze tweede golf en in deze moeilijke tijd, 

solidair zijn met elkaar. 

  

Er ligt voor ons een begroting. Sluitend vanaf 2022, met moeite voor elkaar gekregen door 

pijnlijke bezuinigingen. We staan daar nog steeds achter. Structurele tekorten moeten we 

structureel oplossen, en niet met incidenteel geld, en niet met een extra verhoging van de 

OZB, onze bewoners betalen al meer dan genoeg belasting. 

 

Aan de slag! 

Volgend jaar zijn meerdere plannen gereed voor de uitvoering, zoals de Baanderij, de RES 

(regionale energie strategie) en de mobiliteitnota’s.  

Het is nu tijd om aan de slag te gaan. We kruipen vooruit, maar we moeten harder gaan 

lopen. Voor de Baanderij komt er binnenkort besluitvorming, dan komt er wat op de 

tekentafel. Woningbouw is heel belangrijk, dus start zodra het kan met de uitvoering! 

Er gaat nu eindelijk de schop in de grond bij de Voorhoflaan. Tijdens elke 

begrotingsbehandeling de afgelopen jaren heeft het CDA hier aandacht voor gevraagd, fijn 

dat het nu echt opgepakt gaat worden. 
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Je zou het bijna vergeten: deze tijden zijn zo anders, dat de veranderingen die nodig zijn 

vanuit het Klimaatakkoord minder zichtbaar zijn. Ondertussen staan we aan de vooravond 

van de RES.  

Is er een goede kans dat Leiderdorp alsnog tot afspraken kan komen om te profiteren van de 

warmterotonde?  

We zien in de begroting veel ambities voor duurzaamheid. Voor ons zijn een paar zaken 

belangrijk: 

Allereerst doorzetten op het beperken van restafval. We hebben ingestemd met 

nascheiding, dat was een no-regret optie, daarvan willen we dan ook resultaten zien het 

komende jaar. In ieder geval op het punt van groenafval, papier, luiers en textiel in het 

restafval. Dit is meer dan nascheiding, dit is ook voorlichting en bijvoorbeeld goede scheiding 

van grof vuil. 

  

Op steeds meer plaatsen komen zonnepanelen. Dat is goed om te zien. Mensen zijn in deze 

tijd veel aan het klussen: de bouwmarkten draaien beter dan ooit te voren. Wat kan de 

gemeente nog meer doen om mensen te wijzen op hoe zij zelf het warmteverlies van hun 

huizen kunnen beperken? Maar belangrijker wordt ook om hemelwater op te vangen, door 

bijvoorbeeld regentonnen en de actie Steenbreek. Of door te kiezen voor zuinige technieken 

zoals LED-lampen. Daar is nog veel te bereiken. 

  

Er komt een plan voor laadpalen en parkeerbeleid. Het is noodzakelijk dat er dicht bij huis 

laadmogelijkheden zijn. Een lege parkeerplek met laadpunt, dicht bij je huis, is juist 

aantrekkelijker voor mensen die overwegen een elektrische auto aan te schaffen. Dit geeft 

een zetje in de goede richting: een beweging die we op den duur tóch moeten maken. 

 

Sociaal domein 

WMO tekort, is een uitvoeringsprobleem. Aan de slag dus. Goed dat het aangepakt wordt. 

Het CDA heeft hier al eerder aandacht voor gevraagd: moeten we niet meer begroten? 

Nog steeds veel doorverwijzing naar maatwerkvoorzieningen. We zijn het eens met het 

beleid: niet zomaar een recht op hulp maar samen zoeken naar een oplossing en daarbij 

gebruik maken van algemene voorzieningen. Daarbij vinden wij het van groot belang dat er 

altijd maatwerk mogelijk moet blijven. 

  

Op eerdere vragen van het CDA is geantwoord dat Incluzio in 2020 meer zou gaan inzetten 

op jeugdige mantelzorgers.  

We begrijpen dat er nu vooral wordt gewerkt aan een voorlichtings- en 

bewustwordingscampagne. Dit omdat niet alle jongeren die mantelzorg verlenen aan 

bijvoorbeeld een gezinslid, zichzelf ook echt als mantelzorger zien. 

 

Jeugdzorg, daar kan ook echt nog wel iets gedaan worden in de uitvoering. Het gaat alleen 

maar om geld, maar er gaat ook echt iets mis, iets anders dan geldtekort. Als geld schaars 

wordt moet je slim worden. Regionaal zijn we bezig om de kosten te drukken met 

gezamenlijk inkopen en zaken slimmer proberen te doen. Punt is wel dat het open-eind 

regelingen zijn, we moeten mensen helpen! 
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We hebben hiervoor echt meer geld van het rijk nodig.  

 

Voorzitter, tot slot: 

De verenigingen hebben het heel moeilijk in deze tijd. Elke keer flexibel omgaan met nieuwe 

maatregelen vergt veel en brengt veel onzekerheid met zich mee, vooral voor de 

vrijwilligers. Verenigingen draaien op de inzet van hun vrijwilligers, en deze mensen, jong en 

oud, verdienen alle lof. Zij zijn zo belangrijk! 

Wij vragen om Gods zegen voor alle vrijwilligers die zich belangeloos inzetten voor ons dorp! 
 


